
 

Αθήνα, 12/2/2021 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ. κ. Υπουργούς: 

- Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

- Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 

-Οικονομικών 

-Υγείας 

- Μετανάστευσης και Ασύλου 

 

ΘΕΜΑ: «Προβλήματα αντιμετωπίζουν οι αγρότες της Ημαθίας με το ζήτημα των 

εργατών γης.» 

 

Το προηγούμενο έτος προσκλήθηκαν στην Ημαθία για την κάλυψη των αναγκών της 
αγροτικής παραγωγής εργάτες γης από την γειτονική χώρα της Αλβανίας. Χάρη στην 
καλή συνεργασία των Συνεταιρισμών με τους αρμόδιους υπαλλήλους των 
αποκεντρωμένων υπηρεσιών, καλύφθηκαν σε σημαντικό βαθμό οι ανάγκες των 
αγροτών και ξεπεράστηκε το σοβαρότατο πρόβλημα που προέκυψε λόγω των 
έκτακτων μέτρων από τον covid- 19. 

Δυστυχώς, όμως, λόγω νομοθετικού κενού της Κυβέρνησης, δεν μπόρεσε να 
αποδοθεί έγκαιρα ο Αριθμός Φορολογικού Μητρώου στον κάθε εισελθόντα εργάτη, 
με αποτέλεσμα να μην μπορέσει να δοθεί και ο αριθμός ΑΜΚΑ. Έτσι, ενώ 
πραγματοποιήθηκαν οι δαπάνες για την αμοιβή των εργατών, δεν μπόρεσαν οι 
αγρότες να αγοράσουν εργόσημα και να καταχωρήσουν τα έξοδα στα βιβλία τους 
έτσι ώστε να εκπέσουν από το φορολογητέο τους εισόδημα.  

Ένα επιπλέον μεγάλο ζήτημα που προκύπτει λόγω αυτού του νομοθετικού κενού 
είναι η απώλεια εσόδων για το ΕΦΚΑ που ανήλθαν σε πολλές εκατοντάδες χιλιάδες 
ευρώ, αλλά και η πιθανή ευθύνη που μπορεί να προκύψει για τους αγρότες οι οποίοι 
δεν μπόρεσαν να καλύψουν τα εργόσημα  των μετακληθέντων εργατών.  

Σήμερα το πρόβλημα, λόγω πρωιμότητας της παραγωγής της χρονιάς αλλά και λόγω 
της διενέργειας εκλογών στην γειτονική χώρα της Αλβανίας στις 25 Απριλίου, 
διαφαίνεται ακόμη πιο μεγάλο και επίκαιρο. 

Επιπλέον, η επιδείνωση της μεταδοτικότητας του covid- 19 καθιστά τις ανάγκες για 
λήψη μέτρων πρόληψης της μετάδοσης και εφαρμογής αυστηρού υγειονομικού 
πρωτοκόλλου κατά τον έλεγχο στα σύνορα ακόμη πιο επιτακτικές, λαμβάνοντας 
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υπόψη και την βραδύτητα εμβολιασμού του πληθυσμού στην γειτονική Αλβανία, 
αλλά και στην Ελλάδα.  

Σε συσκέψεις που έλαβαν χώρα την ίδια χρονική περίοδο του 2020 τέθηκε το ζήτημα 
της αξιοποίησης των αιτούντων άσυλο που διαμένουν σε δομές και διαμερίσματα 
ανά την επικράτεια, ώστε να καλυφθεί και το επιπλέον κενό που φαίνεται ότι θα 
δημιουργηθεί σε εργάτες γης, καθώς αποκτούν δικαίωμα εργασίας μετά από 6μηνο 
από την κτήση του Δελτίου Αιτούντος. 

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

 

1) Τι μέτρα υγειονομικής προστασίας θα πάρει η Κυβέρνηση για να μπορέσουν 

να έρθουν οι εργάτες στην Κεντρική Μακεδονία και να διασφαλιστεί η 

συγκομιδή της αγροτικής παραγωγής; 

2) Τι ενέργειες προτίθεται να κάνει η Κυβέρνηση έτσι ώστε με την αποστολή των 

καταστάσεων από τις αποκεντρωμένες Διοικήσεις στις Συνοριακές 

Αστυνομικές Αρχές να ενημερώνεται η Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων 

(ΑΑΔΕ) για την έκδοση του ΑΦΜ και στην συνέχεια ηλεκτρονικά ο ΕΦΚΑ για 

την έκδοση ΑΜΚΑ, χωρίς να απαιτείται η παρουσία των αγροτών και εργατών 

στις Δημόσιες Υπηρεσίες, με τον κίνδυνο του κορωνοϊού, αλλά και με τις 

χρονοβόρες διαδικασίες, οι οποίες καθυστερούν την εργασία των αγροτών;  

3) Σε ποιες ενέργειες έχει προβεί ή προτίθεται να προβεί η Κυβέρνηση έτσι ώστε 

να απασχοληθούν ως εργάτες γης οι επιθυμούντες πρόσφυγες στα κέντρα 

φιλοξενίας;  

4) Έχει καταγράψει η Κυβέρνηση ποιος είναι ο πραγματικός αριθμός από τους 

φιλοξενούμενους στα κέντρα φιλοξενίας μεταναστών που μπορούν να 

απασχοληθούν στα αγροκτήματα της Κεντρικής Μακεδονίας; 

 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές  

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη (Φρόσω) 

 

 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάλαμα Κυριακή 



Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρλέτης Παναγιώτης (Πάνος) 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τζούφη Μερόπη 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νικόλαος 

Χρηστίδου Ραλλία 




